
Přátelé, kamarádi ,
máme za sebou čas dovolených a odpočinku, který jsme si všichni doufám dosytosti užili.  Nyní jsme opět v plné
síle připraveni na společná setkání, při kterých si budeme moci nejen užít hodně zábavy, ale také se věnovat
práci na technice a majetku nám svěřeném. Během prázdnin jsme se podíleli na několika akcích pro naše členy a
občany obce, o kterých se dočtete v našich listech. Kromě toho jsme se pustili do přípravy celodenní akce pro naše
občany a hasiče, na které vás rádi uvidíme. S pozdravem Jakub Janda

n Jak dlouho jsi u ha-
sičů a co považuješ za
svůj největší úspěch?
U hasičů jsem od roku
2000, což je tedy letos 20

let. To už nějaká doba je :-D
Za největší úspěch? To se takhle těžce říká za
těch 20 let, ale tedy hlavně za těch posledních
15 let, kdy jsem se podílel aktivně na všem ve
sboru, jsme uspořádali přes 100 akcí, a to od
dětských táborů, závodů, plesů, oslav. Za nej-
větší úspěch, ale asi považuji to, že mě ještě
někdo poslouchá, a že můj názor má nějakou
váhu, přece jen za tu dobu co vykonávám něja-
kou funkci ve sboru (od roku 2008 jednatel) se
vystřídalo ve sboru spoustu lidí.
n Co je vlastně úkolem druhého místosta-
rosty v SDH Libiš? 
Mým úkolem je předávat zkušenosti, které jsem
posbíral za ty roky, co jsem dělal jednatele sboru
těm mladším. Vedení sboru se letos dosti změ-
nilo, takže můj úkol je jasný. Předat ty zkušenosti
dál.

n Jak ses vlastně k hasičskému sportu do-
stal? 
Psal se rok 1999 a u hasičů již byla moje sestra.
Já se tam dostal vlastně náhodou, a to přes Ha-
sičský tábor, který tenkrát pořádal, náš již zes-
nulý čestný starosta, Petr Vágner. Takže na
táboře jsem si okusil o čem hasičina je a propadl
tomu. 
n Co by si rád u hasičů ještě letos zvládl
udělat? 
Letošní rok byl všelijaký, spousty plánů nám pře-
kazila karanténa a situace v Republice. Každo-
pádně jsem si nedával nějaké cíle pouze na
letošní rok, ale spíše na celé volební období.
Zase to posunout trošku dál. Jsme v rozkvětu,
daří se nám na všech frontách, takže to mini-
málně udržet.
n Je něco, co by si u SDH změnil? 
Neříkám, že není co měnit, ale nenapadá mě
nic, co bych chtěl vyloženě změnit.
n Jaký máš vzor v SDH? 
Mým vzorem byl vždy již zmiňovaný Petr Vágner,
a potom bývalý velitel JSDH a můj již také zes-

nulý strýc Milan Frýdl. Od
obou jsem se toho hodně na-
učil.
n Jaké je tvé zaměstnání
v osobním životě a máš díky
tomu, že jsi v SDH čas na koníčky? 
Jsem voják z povolání, a jelikož pracuji
na směny, tak i přes časovou náročnost
činností u SDH mám čas i na koníčky. Člověk
si musí najít kompromis.
n Sám organizuješ několik akcí jako na-
příklad Gulášobraní – můžeme se na něj
těšit? Nebo ho nahradí jiná akce?    
Gulášobraní nám letos bohužel kvůli špatné si-
tuaci nevyšlo, ale jelikož loňský první ročník měl
obrovský ohlas, počítám s tím, že příští rok opět
bude. Takže nahrazovat ho nebudeme a na nové
akce není moc prostoru, ale neříkám, že se mi
v hlavě zase nezrodí nějaký nápad, který nako-
nec zrealizujeme. To vše je otázka času, nechme
se překvapit, co nás příští rok čeká.

MK

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče 
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení 
a Výjezdové jednotky SDH Libiš.
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Slovo starosty na úvod

Rozhovor s Václavem Barcalem

SDH při nouzovém stavu v číslech
Nouzový stav pro nás znamenal výjimečné
nasazení při ochraně obce a pomoci obča-
nům. Zapojili se všichni členové výjezdové
jednotky i dobrovolníci z řad SDH.
V polovině března, ještě před vyhlášením
nouzového stavu Vládou ČR, jsme již organi-
zovali šití roušek a řešili jsme, jak můžeme být
našim nejohroženějším nápomocni.
V první fázi jsme ušili 2 roušky pro všechny
občany nad 65 let, kterých je v obci 265 a roz-
vezli jsme je do schránek. I potom však šití
pokračovalo a celkový počet, který naši čle-
nové vyrobili, byl cca 1600 kusů. Naše roušky
odebíralo i například obvodní oddělní policie
ČR v Neratovicích a některá zdravotnická za-
řízení. Děkujeme všem švadlenkám i dárcům
materiálu. 

Všichni občané nad 65 let od nás dostali také
balení dezinfekce na ruce ze zásob nakoupe-
ných obcí. V práci jsme pokračovali výdejem
dezinfekce a ochranných prostředků všem
občanům. V nejkritičtější době probíhal na 4
místech v Libiši pro každého občana. V násle-
dujících fázích byl zajištěn na hasičské zbroj-
nici. Především při prvním výdeji bylo
množství hodně omezené, ale dostalo se na
každého, kdo přišel. Celkově bylo distribu-
ováno více než 800 l dezinfekce na ruce.
Další činností bylo zajištění nákupů potravin
a léků a jiná drobná pomoc pro naše seniory.
Drželi jsme každodenní služby a celkem jsme
jich zajistili na 40. Pro zajištění Vašeho bez-
pečí ve veřejných prostorech probíhala de-
zinfekce všech veřejně přístupných míst 3 x

týdně. Jednalo se o 23 výjezdů na všechny
autobusové zastávky, kontejnery, lavičky, dět-
ská hřiště, čerpací stanice, obchod, obecní
úřad, vchody bytových domů a podobně.
Zapojili jsme se i do znovuotevření mateřské
školky. Pro zajištění bezpečí personálu i dětí
probíhala dezinfekce kompletního mobiliáře
v zahradě MŠ třikrát týdně. Jsme rádi, že jste
všichni svědomitě dodržovali pravidla a po-
mohli nám společně tuto situaci zvládnout.

ušitých roušek 1600 ks
vydaná dezinfekce na ruce 800 l
spotřebovaná dezinfekce postřikem 1000 l
počet zapojených členů SDH 25
počet odpracovaných hodin více než 2000 h

MŠ





Preventivní činnost
– kropení rozpálených silnic

Ve dnech veder, které udeřily i v naší obci, se
výjezdová jednotka rozhodla pokropit ně-
které ulice Libiše. Při této činnosti zároveň
zjistila, že řidiči, minimálně v ulicích, které
projeli, dodržují předepsaný třímetrový pruh
pro projetí hasičského auta. Pokud by se opa-
kovaly tropické teploty výjezdová jednotka je
připravena znovu vyrazit. MK

Pěna pro malé
fotbalisty

Výjezdová jednotka byla požádána o pomoc
s vytvořením pěny pro malé fotbalisty ze So-
kola Libiš na rozlučce s jejich sezónou. Výjez-
dová jednotka neváhala ani vteřinu a moc
ráda malým fotbalistům pěnou rozlučku zpe-
střila. MK

Vedoucí mládeže si na 25. 6. připravili pro mladé hasiče a jejich rodiče sportovní odpoledne.
Sraz byl v 17:00 na nové hasičárně. Rodiče společně se členy SDH  byly rozlosováni do třech
teamů mladí hasiči pak do šesti. Na všechny čekalo nejen několik tradičně hasičských disciplín,
jako například motání hadic anebo podlez překážky, ale také disciplíny méně tradiční, napří-
klad Ruka noha nebo Přenášení vody po lžičkách. Ten den nebylo důležité, kdo vyhrál, ale aby
se všichni bavili, zasmáli a odpočinuli si. Na všechny účastníky pak čekal zmrzlinový pohár
a opečený buřtík. Jelikož sportovní odpoledne mělo moc pozitivní odezvu, určitě ho vedoucí
mládeže zopakují i příští rok. 

Zásahy
n 27. 6. 20:02 jsme byli povoláni k jiskření
u sloupu elektrického vedení a zahoření
pole v jeho bezprostředním okolí. Celý výjezd
se odehrál za vydatné bouřky. Po našem pří-
jezdu jsme spolu s jednotkou HZS z Nerato-

vic zjistili, že příroda si tentokrát poradila
sama a déšť požár uhasil samovolně. 

n 2. 8. 22:29 jsme byli povoláni k poskyt-
nutí technické pomoci v obci Zlonín. Jed-
nalo se o večer s velice vydatným deštěm.
Profesionální jednotky zasahovaly u jiných
událostí. Na místo jsme dorazili spolu s jed-
notkou dobrovolných hasičů z Kostelce nad
Labem. Naším úkolem bylo uvolnit ucpanou
odvodňovací rouru pod silnicí dříve, než se
voda ze strouhy vylije do přilehlých zahrad
a domů. K zásahu byl povolán i bagr. Do jeho
příjezdu jsme vodu přes silnici přečerpávali
technikou. Za pomoci bagru se podařilo vy-
kopat část roury a následně přesně identifi-
kovat místo ucpání. Zásah komplikovala
bezprostřední přítomnost vysokého elektric-

kého a plynového vedení. Na základnu jsme
se vrátili 3. 8. 2:30. Prosíme Vás, uvidíte-li ne-
pořádek (suť, dřevo či jiný objemný odpad)
v blízkosti či přímo v odvodňovacích trasách,
informujte obec o nutnosti jeho odstranění
včas. Jde i o Váš život a majetek. MŠ

Sportovní odpoledne s rodiči,
dětmi a členy SHD Libiš

Na co se můžete těšit
Situace je sice letos nevyzpytatelná, nicméně už nyní pro Vás chystáme některé
tradiční i méně tradiční akce. 
n Nejbližší se bude konat 27. 9. na nové hasičské zbrojnici. Nazvali jsme ji: Hasiče den.

n Dopoledne od 9:00 bude ve znamení tradičního závodu v požárních útocích Memoriál Mi-
lana Frýdla. Budeme rádi, přijdete-li nás v klání podpořit.

n Odpoledne od 15 hodin budeme pokračovat v duchu zábavy pro děti, kterou zakončíme
oblíbenou pěnou.

n Navečer, okolo 18 hodiny, přejdeme k zábavě pro dospělé. Těšit se můžete na taneční par-
ket, dobroty z grilu a posezení s přáteli.

Detail celého programu bude k dispozici na našem FB a na plakátech. 
MŠ




